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Utlåtande Rotel II (Dnr KS 2018/532)

Detaljplan för Stadshagen 1:1 i stadsdelen 
Stadshagen (1775 lägenheter, nya parker och torg, 
kommersiella lokaler, skola, fem förskolor, 
fotbollsplaner, tennishall och parkeringsgarage), DP 
2013-08100-54

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.
Detaljplan för Stadshagen 1:1 i stadsdelen Stadshagen (1775 lägenheter, 
nya parker och torg, kommersiella lokaler, skola, fem förskolor, 
fotbollsplaner, tennishall och parkeringsgarage), DP 2013-08100-54, 
antas.

Föredragande borgarrådet Jan Valeskog anför följande.

Ärendet

Detaljplanen syftar till att omvandla Stadshagen till en tätare och en med 
övriga staden bättre integrerad stadsdel, där det finns ett blandat innehåll och 
ett aktivt stads- och parkliv. Förutom innehållet syftar planen till att lägga fast 
en tydligt stadsmässig struktur med ändamålsenliga kvarter för bostäder, skola 
och idrott. Planområdet är beläget på norra Kungsholmen inom 
programområdet för nordvästra Kungsholmen. Här ryms idag Stadshagens IP, 
kontor och bostäder. Planområdet omfattar även mark i korsningen 
Fleminggatan/Igeldammsgatan samt Stadshagens tunnelbanestation. 

Totalt rymmer planförslaget cirka 1775 lägenheter, varav cirka 500 är 
hyresrätter och cirka 245 är studentbostäder. Planförslaget innehåller även 
gruppboende och kollektivboende. Vidare innehåller planförslaget nya parker 
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och torg, nya gångkopplingar i sydvästlig/nordostlig riktning samt gångstig 
ned till Karlsbergssjön, kommersiella lokaler, en ny skola för cirka 750 elever, 
5 nya förskolor med totalt 20 avdelningar, en 11-spelsplan och en 7-spelsplan 
för fotboll, tennishall under mark, ett parkeringsgarage med 250-300 
parkeringsplatser och bevarandet av kulturhistorisk bebyggelse på Mariedal 1 
vid Karlbergssjöns strand.

Beredning

Ärendet har initierats av stadsbyggnadsnämnden. 

Mina synpunkter

Nordvästra Kungsholmen har varit en del av innerstaden som varit präglad av 
lättare industrier, stora motorleder och ett stort sjukhusområde. Under senare 
år har delar av nordvästra Kungsholmen genomgått en omfattande omvandling 
från ett område med gamla industrier till den nya täta stadsdelen Hornsberg. I 
den nya stadsdelen kombineras på ett lyckat sätt tusentals nya bostäder med 
många nya arbetsplatser, och Mälaren tillgängliggörs genom den prisade och 
populära strandpromenaden. Nästa steg i processen av att utveckla nordvästra 
Kungsholmen och binda ihop stadsdelen med resten av staden är utvecklingen 
av Stadshagen med nästan 1800 nya bostäder och genom att S:t Göransgatan 
utvecklas till en stadsgata med levande bottenvåningar. Projektet tillför också 
en nya skola liksom uppdaterade idrottslokaler.

Det är glädjande att projekt Stadshagen nu kan komma vidare med pro-
jektet och att det planeras för många nya hyresrätter i området. På de delar som 
omfattar stadens mark planeras för drygt hälften hyresrätter, vilket innebär ett 
viktigt tillskott i en stadsdel som under det borgerliga styret fick ett minskat 
antal hyresrätter.

Utvecklingen av Stadshagen innebär att ytterligare en viktig pusselbit kan 
läggas på plats i Västra Kungsholmens väg från industriområde till en ny 
stadsdel.

Bilagor
1. Reservationer m.m.
2. Plankarta
3. Planbeskrivning
4. Samrådsredogörelse
5. Granskningsutlåtande
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Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag.

Reservation anfördes av borgarråden Joakim Larsson och Cecilia Brinck 
(båda M) enligt följande.

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.
1. Föredragande borgarråds förslag bifalls delvis.
2. Stadsbyggnadsnämnden uppdras att revidera planförslaget i enlighet med vad 

som anförs nedan.
3. Därutöver anförs följande.

Det är glädjande att planförslaget för utveckling av Stadshagen som Alliansen 
initierade 2014 äntligen kan gå vidare efter att ha försenats under den 
socialdemokratiskt ledda majoriteten. Vi är positiva till förslaget som kommer att 
innebära en påtaglig förstärkning av stadskvaliteterna i området med 
verksamhetslokaler i bottenvåningarna, nya torg, parker och andra kvaliteter som 
kommer allmänheten till nytta och ger förutsättningar för en mer levande, trivsam och 
trygg stadsdel. Stadshagen är väl lämpat för en kraftig stadsutveckling med många nya 
bostäder och det är därför positivt att förslaget innebär 1 900 nya bostäder, varav 200 
studentlägenheter som behövs i en region med brist på bostäder.

För att ytterligare förstärka planområdets stadsmässiga karaktär anser vi dock att 
de föreslagna bostadshusen bör byggas som slutna kvarter med innergårdar för de 
boende. Det är även positivt att det är en mångfald av olika byggherrar som är 
involverade i att bygga det nya Stadshagen. Angående Franzéngatans dragning anser 
vi det vara olyckligt att den inte knyts samman med Stadshagsvägen. Det skulle ge ett 
mer stadsmässigt gaturum och knyta an till stenstadens gatumönster och 
stadsplanering på ett tydligare sätt. Vi anser därför att planen ska ändras så att 
Franzéngatan knyts ihop med Stadshagsvägen istället för den nu föreslagna 
dragningen.

Vi menar vidare att de föreslagna punkthusen längs Hornsbergs strand bör ersättas 
av en sammanhängande bebyggelse för att på så sätt ges en ökad stadsmässighet samt 
på ett bättre sätt knyta samman med bebyggelsen längre ned på samma gata. I den 
västra delen av området byggs ett torg och bostäder. Det är viktigt med pulkabackar i 
området och att förskolans och andra barn får tillgång till dem. Den nya 
Mariedalsparken kan utvecklas till en park anpassad för barn, med spontanlekytor, 
trädklättring och de inritade pulkabackarna.

Vi vill understryka vikten av det måste finnas rimliga förutsättningar för att kunna 
utöva idrott på Kungsholmen även under tiden då Stadshagens IP bebyggs. Befintliga 
idrottsplatser används i stor omfattning redan idag och stadsbyggnadsnämnden 
villkorade i sitt beslut 2014 bebyggelse på Stadshagens IP med att ny fotbollsplan på 
Kungsholmen ska vara iordningställd innan dess att byggnation påbörjas på 
Stadshagens IP. Det är för oss viktigt att den frågan hanteras skyndsamt och inte 
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försenar Stadshagens utveckling ytterligare. Det är även angeläget att tennishallen 
finns kvar på Kungsholmen och att det blir en ekonomiskt hållbar lösning för den.

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar följande.

Detaljplan för Stadshagen 1:1 i stadsdelen Stadshagen (1775 lägenheter, 
nya parker och torg, kommersiella lokaler, skola, fem förskolor, 
fotbollsplaner, tennishall och parkeringsgarage), DP 2013-08100-54, antas.

Stockholm den 16 maj 2018

På kommunstyrelsens vägnar:
K A R I N  W A N N G Å R D

Jan Valeskog 
Ulrika Gunnarsson

Reservation anfördes av Anna König Jerlmyr, Joakim Larsson, Cecilia 
Brinck, Dennis Wedin och Johanna Sjö (alla M) och Lotta Edholm (L) med 
hänvisning till Moderaternas reservation i borgarrådsberedningen.

Ersättaryttrande gjordes av Karin Ernlund (C) enligt följande.

Hade vi haft yrkanderätt hade vi yrkat på att delvis bifalla borgarrådets förslag till 
beslut samt därutöver anföra: 

Det är glädjande att projektet Stadshagen nu fortskrider med fler bostäder. Vi är dock 
kritiska till att en 11-spelsplan för fotboll ska komma att anläggas i Fredhällsparken. 
Stockholms grönområden behövs för att skapa en attraktiv stad med möjlighet till 
rekreation. Att bygga igen Fredhällsparken är varken klokt eller långsiktigt hållbart när 
vi förtätar staden. Vi anser att Fredhällsparken ska få vara kvar som en av innerstadens 
viktiga gröna lungor. De grönkompensationsåtgärder som den rödgrönrosa majoriteten 
aviserar blir i praktiken bara plåster på såren när parkens tillgänglighet minskar.

Samtidigt inser vi att behovet av fler idrottsytor är viktigt att lösa. Vi uppmanar 
därför staden att utreda andra platser där 11-spelsplanen istället kan byggas. Det är i 
vår mening bättre att använda redan hårdgjorda ytor istället för att bygga igen viktiga 
parker i innerstaden. Ett exempel på hårdgjord yta som vi vill undersöka närmare är 
parkeringsytorna vid Fyrverkarbacken i Marieberg. Slutligen vill vi poängtera att ovan 
nämnda antal bostäder med råge hade kunnat byggas genom att bygga högre hus och 
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därmed använda innerstadens mark mer effektivt för att kunna värna parker och 
grönområden.

Ersättaryttrande gjordes av Erik Slottner (KD) med hänvisning till 
Moderaternas reservation i borgarrådsberedningen.
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Ärendet

Detaljplanen syftar till att omvandla Stadshagen till en tätare och en med 
övriga staden bättre integrerad stadsdel, där det finns ett blandat innehåll och 
ett aktivt stads- och parkliv. Förutom innehållet syftar planen till att lägga fast 
en tydligt stadsmässig struktur med ändamålsenliga kvarter för bostäder skola 
och idrott. Planområdet är beläget på norra Kungsholmen inom 
programområdet för nordvästra Kungsholmen. Här ryms idag Stadshagens IP, 
kontor och bostäder. Planområdet omfattar även mark i korsningen 
Fleminggatan/Igeldammsgatan samt Stadshagens tunnelbanestation. 

Totalt rymmer planförslaget cirka 1775 lägenheter, varav cirka 500 är 
hyresrätter och cirka 245 är studentbostäder. Planförslaget innehåller även 
gruppboende och kollektivboende. Vidare innehåller planförslaget nya parker 
och torg, nya gångkopplingar i sydvästlig/nordostlig riktning samt gångstig 
ned till Karlsbergssjön, kommersiella lokaler, en ny skola för cirka 750 elever, 
5 nya förskolor med totalt 20 avdelningar, en 11-spelsplan och en 7-spelsplan 
för fotboll, tennishall under mark, ett parkeringsgarage med 250-300 
parkeringsplatser och bevarandet av kulturhistorisk bebyggelse på Mariedal 1 
vid Karlbergssjöns strand.

Orienteringskarta, planområdet ligger centralt på norra Kungsholmen där 


